
D. 2023.04.13, bestyrelsesmøde  
  

Hvor:       Østerbo      

Hvornår:   Fra kl. 17.15 til kl. 19.45  

Hvem:       

Forældrerepræsentanter:  

• Christian Wulff Colmorn, Børnehuset Grundtvigsvej Til stede   

• Maria Bach Jensen, Børnehuset Vilhelm Becks Vej Til stede 

• Helle Sørensen, Børnehuset Moltkesvej Til stede 

• Mette Franck Højbjerg Mathiasen, DII Tumlehuset Til stede 

• Lotte Lind Larsen, Østerbo Vuggestue og Børnehave Til stede 

• Anni Germann Najbjerg, Vuggestuen Bjørnbaksvej Signe Weber Carlsen - Suppleant 

• Josefine Baden, DII Hurlumhejhuset afbud 

• Christine Stengaard Pedersen, Børnehuset Fredensvang     Til stede 

• Ingen repræsentant Børnehuset Vidtskue  

 
Medarbejderrepræsentanter:  

• Marlene Ostenfeldt Mark Madsen, DII Hurlumhejhuset  afbud 

• Maria Rasmussen, Børnehuset Moltkesvej Til stede 
 

Dagtilbudsleder: Lisbeth Skjøttgaard Til stede 

Referent: Christian                            

 
 
Dagsorden:  
Kl. 17.15-17.45:  

1) Pædagogisk læringsmiljø i Østerbo 

• Fortælling om Østerbo’s valg af pædagogiske læringsmiljøer/Marc Nøddesbo 

Fin gennemgang m. Marc.  

Institutionen er beliggende i lejede lokaler. (Alboa.) 

Nyligt renoveret med maling og nye toiletter.  

Forskellen fra flere andre institutioner i dagtilbuddet er ingen fællesarealer, men flere små rum 

fordelt på grupperummene i stedet.  

Marc fortæller, at der er lavet storbørnsgruppe. 

Her er etableret legeplads m. mange små gemmesteder, som er spændende, men som også gør 

det sværere at holde overblik over børn.  

 
Kl. 17.45-18.30: 
       2) Bæredygtighed i børnehøjde  

• Christine vil fortælle lidt om, hvordan de arbejder med det i Dagtilbud Skanderborg By 

• Mette vil fortælle lidt om Dantoy Take Back - Et projekt hvor der indsamles slidt/ødelagt legetøj i 

samarbejde med daginstitutioner. Legetøjet bliver til nyt legetøj lokalt Dantoys fabrik i Hobro og 



indgår dermed i en total cirkulær økonomi. Fokus er på genbrug, genanvendelig og læring 

omkring bæredygtighed i småbørns højde. 
Oplæg v. Christine 

Fin gennemgang af forskellige tiltag i Skanderborg Kommune.  
 

Der udføres eksperimenter og øvelser med børnene. Vindmøller, gør-det-selv papir, 

Regnvandsopsamling.  

Vigtig med engagerede medarbejdere for at følge projekter til dørs.  

Signe spørger – Er der også fokus på social bæredygtighed?  

Dialog omkring social bæredygtighed følger. 

 

Spørgsmål Lotte: Gør Aarhus kommune noget? 

Samleaffald Rappeskralde.  

Lisbeth – Der er ikke rammesat specifikke tiltag vedr. bæredygtighed i Aarhus kommune, som 

DTB skal imødekomme. Men som inspiration og fælles opmærksomhed. Implementering af 

affaldssortering er i fin proces.  

 

Der kunne samles op på erfaringer fra Skanderborg kommune og prøve at føre dem ud i vores 

dagtilbud. Hvilke øvelser virker og hvilke kan vi selv udvikle på og har vi selv nogle forslag. 

 

Oplæg v. Mette 

Arbejder ved Dantoy – 60 ansatte, lille virksomhed. 

Dantoy kan, ved institutionerne, lave et opsamlingsted for legetøj så børn kan genbruge legetøj 

der kan laves om til nyt legetøj.  

Mette siger at der forskel på kommuner. De store kommuner er tunge at danse med da 

beslutningen skal igennem flere lag. I Aarhus kommune er Dantoys forsøg på genindvinding af 

legetøj lige nu i juridisk afdeling.   

Samle legetøj sammen.  

 

Hvad kan take back projektet understøtte i kommunens læringsplaner. Det har Dantoy arbejdet 

med at finde ud af.  

 

Hvor mange lag skal den igennem for at det kunne lykkes i Aarhus kommune.  
 
Kl. 18.30-18.45: 
       3) Pladsudnyttelse  

• Balance mellem børn i vuggestue og børnehave - orientering ved Lisbeth 

Der mangler børnehavebørn i dagtilbuddet og i dagtilbuddene omkring os.  

Aktuelt stor opmærksomhed på de mere end 100 bhv. børn ,der går i skole til august.  

Særligt Tumlehuset og Moltkesvej har store børnehavergrupper der skal på skole efter sommer.  

 
Kl. 18.45-19.00: 
       4) Distriktssamarbejde – overgang til skole (gældende praksis) 

Alle børnehavebørn kommer på besøg på skole. Dette udvides ikke med yderligere tiltag.  
Der foretages Sprogvurdering 
Der udføres Dialoghjul 
Nyt tiltag 
Overgangsspørgsmål i hjernen og hjertet (nyt at den skal udfyldes). 



Der overleveres ikke noget omk et barn fra bhv til skole uden forældrene forinden er 
orienteret.  
Forældre skal have fokus den information der overleveres fra børnehave til skole. 

 
Kl. 19.00-19.20: 
          6) Præsentation af DTB’s fælles faglige værktøjer 

• Maria (Moltkesvej) vil fortælle om hvordan de arbejder med den model, der hedder Carl Tomm 
God gennemgang fra Maria ang. Carl Tomm 
En del af Stærkere læringsfælleskaber 
Moltkesvej tager de børn der trænger mest. De børn der bliver vendt på trivselsmøder.  
Man kan også bruge værktøjerne uden at lave en decideret Carl Tomm, ad hoc. 
Tidsforbrug – 45 min. Pr. session.  
Erfaringerne siger at det selvfølgelig tager tid men hvis man lykkes med et ressourcekrævende barn 
at få vendt den negative opmærksomhed til positiv, er der stor gevinst. 

 
Lisbeth: 
Vigtig med systematik og ikke tilfældige indsatser, ellers er det ikke muligt at afdække om de valgte 
tiltag har den ønskede effekt. Dokumentation. Vigtig med forpligtelse. 
Karl Tomm er ikke svaret på alt men det virker. 

 
 
Kl.19.20-19.30:  
          7) Indhold til næste bestyrelsesmøde, - jf. årshjul  

07.06.2023 kl. 17.15 til 19.45, Tumlehuset 

• Tilbageblik på bestyrelsesåret, blev forventningerne indfriet?  

• Forslag til emne/tema til fælles drøftelse ?  
 

Kl. 19.30-19.45: 
         8) Evt. 

PL stilling Vilhelm Becksvej uafklaret. Lisbeth har lavet dispensationsansøgning, da der er 
aktuelt er indført ansættelsesstop.  
Oplæg med Rasmus Alenkær 18.04.2023 
Puljemidler til Grundtvigsvej pga. afdelingens demografiske sammensætning.  
Budget endte med forventet underskud på 1.500.000 kr som der var kalkuleret med. 
Underskuddet er dækket af et akkumuleret overskud fra tidl. år. Så alt godt. 

 

 
Mange hilsner  
Lotte og Lisbeth  
 
 
 
 

Der tilbydes lidt let til maven       


